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Ha ocHosy H/iaHa 187 m 188 nocAOBHUKa CKyniuTMHe Upne Tope, B/iaAM UpHe Tope m

pecopHOM MMHucrapcTBy, nocraB/baM c/ieflelie

nOC/lAHMHKO HMTAHsE

nocToje SBaHMMHH noAauM a^ J® Y nocneAH>e BpMjeMe 3a6M/be>KeHO 305 cnyMajesa

BpuiK>aMKor HacMAa y ochobhmm m cpgahjmm uiKO/iaMa y UpHoj Topn. Koje Mjepe m paAK>®

npeAysMMajy B^aAa UpHe Tope m pecopHa MMHMCTapCTBa Ha cy36HjaH>y h npeBeHAdjM

BpujH>aMKor HacH/ba?

riMTaHje ̂ y o6pa3RO>KMTM Ha caMOj cjeflHHUM.

Mormm Aa MM OAroBop Ha nocraB/beHO nMTaHje AocraBMTe y RMcaHOj 4)opMM.

rioAropMAa, 22.10.2018. roAHHe

riocRaHMAa A^-a

(p /bM/bana TivpauiKoeiiT)
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MINISTARSTVO UNUTRASNJIH FUSLUVA

OlBroj; 050/18-76735/2
Podgorica, 27.11. 2018. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

g-din Aleksandar Jovicevic, generaini sekretar

Podgorica

Uvazeni,

U prilogu dostavljam odgovor na poslanicko pitanje poslanice Ljiljane Duraskovic koje je
postavila ministru unutrasrijih poslova za Drugu - posebnu sjednicu Drugog re ovnog
(jesenjeg) zasijedanja Skupstine Cme Gore, sazvanu za 24. oktobar 2018.godme.

Poslanica Ljiljana Duraskovic je traala da se odgovor dostavi i u pisanoj formi.

S postovanjem,

MINISTAR

idin Nuhodzic

CRNA GORA

BuI.Sv.Petra Cetinjskog 22,81000 Podgorica
telH-382 20 241 590, fax:+382 20 246 779, e-mail: kabinet@mop.gov.me

www.mDP.gov.nie



CRNA GORA

MINISTARSTVO UNUTRASNJIH POSLOVA

Poslanica Ljiljana Duraskovic, za sjednicu Skupstine Crne Gore
od 24. oktobra 2018. godine, postavila je ministru unutrasnjih
poslova Mevludinu Nuhodzicu sljedece poslanicko pitanje:

„Postoje zvanicni podaci da je u posljednje vrijeme zabiljezeno 305
slucajeva vrsnjackog nasilja u osnovnim i srednjim skolama u Cmoj
Gori. Koje mjere i radnje preduzimaju Vlada Cme Gore i resoma
ministarstva na suzbijanju i prevenciji vrsnjackog nasilja?"

Molim da mi odgovor na postavljeno pitanje dostavite u pisanoj formi.

Mlnistarstvo unutrasnjih poslova saglasno cl. 190 i 191 Poslovnika
Skupstine Crne Gore, na postavljeno poslanicko pitanje daje
sljedeci

ODGOVOR

Postovana poslanice Duraskovic,

Zahvaljujem za postavljeno pitanje.

Ovo je tema koja zavrjeduje posebnu pamju svih nas.

Vrsnjacko nasilje u skolama je problem sa kojim se udruzeno moraju
boriti drzava, obrazovne institucije i roditelji.



Nasa je obaveza da gradimo drustvo koje ce imati nultu toleranciju na
nasilje svake vrste, pa i ove, jer cemo samo tako imati zdravo i
bezbjedno okruzenje za nasu djecu.

Govoreci sa aspekta nadleznosti Ministarstva imutrasnjih poslova, u
proteklih devet mjeseci 2018. godine, Policija je evidentirala 51
krivicno djelo, izvrseno od strane 71 maloljetnika nad 56 maloljetnih
lica.

Policijski sluzbenici koji rade na poslovima suzbijanja maloljetnicke
delinkvencije, na osnovu prethodno kreiranih planova, kontinuirano
sprovode aktivnosti na prevenciji vrsnjackog nasilja.

Ministarstvo prosvjete je, takode, sprovodilo brojne kampanje,
izmedu ostalog i program „SkoIa bez nasilja - sigurno skolsko
okruzenje".

U saradnji sa Kancelarijom UNICEF-a u Cmoj Gori, pripremljeni su
informativni materijali i brosure, kao i obavezujuce Uputstvo „Podjela
odgovomosti i postupanje u cilju prevencije i u slucajevima pojave
nasilja - uputstvo skolama".

Bez obzira na sve ove aktivnosti, moramo svi zajedno jos vise raditi
na prevenciji nasilja.

Ne samo nadlezna ministarstva, vec svi subjekti drustva: obrazovne
institucije, mediji, civilni sektor, kako bismo iskorijenili ovu
negativnu pojavu.

Ne treba zaboraviti ni ulogu vaspitaca i zaposlenih u skolama,
skolskih pedagoga i psihologa, kao ni ulogu savjeta roditelja, koji
treba da doprinesu bezbjednosnoj kulturi djece, a zatim i prevenciji
nasilja medu djecom kroz edukaciju.

Smatram da podjela nadleznosti ne treba da bude prepreka, vec
podsticaj za nove inicijative, usmjerene na prevenciju vrsnjackog
nasilja i jacanje institucionalnog odgovora na probleme u ovoj oblasti.
Jedna od tih inicijativa odnosi se i na projekat koji ce nase
Ministarstvo realizovati u saradnji sa Ministarstvom prosvjete.



Rijec je o edukaciji djece u vrticima i skolama o zastiti od opasnosti
koje nose drog^ i alkohol, opasnosti na drustvnim mrezama, a
obradivace se i teme vezane za vrsnjacko nasilje.

Imajuci u vidu vaznost posvecenosti institucije sprecavanju, a narocito
prevenciji nasilnickog ponasanja u porodici i medu djecom skolskog
uzrasta, Ministarstvo unutrasnjih poslova planira potpisivanje
Memoranduma o saradnji sa Udruzenjem „Roditelji", kako bi se
zajednicki dao doprinos rjesavanju pitanja iz oblasti vrsnjackog
nasilja.

Vjerujem da ce ovi projekti dati rezultate u godinama koje su pred
nama, da cemo imati trend pada vrsnjackog nasilja, pogotovo
maloljetnickog kriminala.

Nijesmo i necemo biti zadovoljni sve dokpostoji i jedno dijete koje je
maltretirano u skoli.

Ponovicu - Ono sto je vamo jeste da radimo zajedno, da udruzimo
snage.

Svako od nas mora da bude dio rjesenja, kako bi se na vrijeme moglo
reagovati i prevenirati svako agresivno ponasanje, prije nego dode do
nezeljenih posljedica po nasu djecu.


